

C O N T E N T S

主編語 / 廖仁義

Chief Editor's Note / Liao, Jen-I

本期主題：當代藝術是藝術史的終結嗎？

Topic of This Issue: **Is Contemporary Art the End of Art History?**

【 專 題 論 文 】

Thematic Papers

04

當代西方藝術終結理論考

蘇彥辰 / Su, Yan-Chen

Contemporary Research into Western Theories of the End of Art

22

全球藝術史的再思考： 以 Moxey 的史觀為主要討論對象

王珮倫 / Wang, Pei-Lun

Rethinking Global Art History Based on Moxey's Theory

【 一 般 論 文 】

General Papers

42

文化的發電機—— 戰後中央書局於臺灣美術 發展扮演的角色與貢獻

林振莖 / Lin, Chen-Ching

A Cultural Generator: The Central Bookstore's Role and Contribution to the Development of Fine Arts in Post-War Taiwan



66

百年松風，如何聽濤？ 蕭如松藝評考察與臺灣美術史

廖新田 / Liao, Hsin-Tien

How Should We Listen to the Centennial Whispering of the Pine Tree? Art Criticism on Hsiao Ju-Sung's Creation and the Taiwanese Visual Art History

90

難以言說之物——談馮君藍 攝影中植物的卑微隱喻

張敏琪 / Chang, Min-Chi

The Unspeakable: The Humble Metaphors of Plants in Stanley Fung's Photography



112

藝術家自營空間的展演行動—— 酸屋《變態路徑——2020 臺灣美術雙年展 平行展》個案研究

陳冠穎 / Chen, Kuan-Ying

Artists-run Space's Exhibition Actions -a Case Study of *Bian-Tai Routes - 2020 Taiwan Biennial Collateral Event* in Acid House



國立台灣美術館
National Taiwan Museum of Fine Arts